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Farkas Gergely
országgyűlési képviselő

c0 z JAN 13.
Írásbeli kérdés

Dr. Kövér Lászlónak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a nemzeti
erőforrás miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Milyen intézkedéseket kíván tenni a Kormány a gyermek-addiktológiai intézmények
hiányának megszűntetése érdekében? ”

címmel .

A választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A középiskolás korú fiatalok legalább egynegyede már fogyasztott drogot és az adato k
emelkedő tendenciát, a kábítószerek valamelyik fajtájával először próbálkozók életkorának
csökkenését mutatják. A 18 év alattiak drogfogyasztását tekintve közepesen fertőzött
országnak tekinthető Magyarország, és a mutatók romlanak, egyre többen és egyre fiatalabbak
próbálják ki a kábítószert.

A 2011-es ombudsmani jelentésben többször szerepel a gyermek-addigtológia hiányána k
problémája. Magyarországon nincsenek intézményi szint ű, speciálisan gyermekek számára
kialakított drog- és alkohol addiktológiák, így a nem függő gyermekek függő felnőttek mellett
kapnak ellátást . A gyermek-addiktológiai ellátás intézményesen gyakorlatilag nem létezik, a z
intoxált gyermekeket és serdül őket a toxikológia vagy sürgősségi gyermek-felnőtt osztály
látja el . A 18 év alatti alkohol- és drog intoxikált betegeket a gyermek/feln őtt detoxikálók,
sürgősségi ambulanciák, osztályok ellátják, de ezt követően gondozásuk esetleges. Ha
felmerül valamilyen egyéb pszichiátriai probléma/betegség az intoxikáció hátterében, akkor a
hiányos, túlterhelt gyermekpszichiátriai ellátásra bízzák. A szakmai munkát nehezíti, hogy a
pszichiátriai és addiktológiai ellátással összefüggő módszertani tevékenység is átalakult . Az
addiktológia és a gyermekpszichiátria metszetét jelent ő gyermek- és ifjúság- addiktológiai
ellátásra egyik ellátó rendszer sem alkalmas . Ezzel sérül a gyermekek testi, lelki egészséghez
való jogának érvényesülése. A magyar gyerekek egészségi állapotát tekintve tapasztalható a
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legnagyobb esélyegyenl őtlenség az OECD tagállamai közül – derült ki az ombudsman i
hivatal éves gyermekjogi zárókonferenciáján.
Összességében megállapítható, hogy Magyarországon jelenleg nem áll kellő számú
szakember rendelkezésre a szerhasználó, addikcióval küzd ő gyermekek igényeinek és
szükségleteinek megfelel ő ellátás biztosítására .
Az aktív, nevesített gyermek-addiktológiai ellátás teljes hiánya, továbbá a szenvedélybete g
kiskorúak elhelyezésének, valamint kezelésűk szakmai szempontjai meghatározásának
hiánya, az egészséghez való joggal, az egészségügyi ellátáshoz való joggal összefügg ő
visszásságot idéz elő.

Egyidejűleg mérlegelve az orvos-szakmai, társadalompolitikai és költségvetési
körülményeket, sürgős és hathatós lépéseket szükséges tenni a gyermek addiktológiai ellátá s
megteremtésére és a kapcsolódó gyermek és ifjúsági pszichiátriai ellátás problémáina k
haladéktalan megoldására. Mindezek tudatában kérdezem, hogy milyen intézkedéseket
kíván tenni a Kormány a gyermek-addiktológiai intézmények hiányának megszüntetés e
érdekében ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2012 . január 13 .

Farkas Gergely
Jobbik
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